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Commissie  
Overleg & Voorlichting  
Milieu 
Woensdrecht 

 
 
Verslag plenaire vergadering COVM Woensdrecht d.d.  6 oktober 2022 
 
 
 
Aanwezig: 

 
1. Mw. I. Cortenbach  vz.   Provincie Noord-Brabant  
2. dhr. S. Adriaansen  lid/plv. vz. Gemeente Woensdrecht 
3. dhr. A Uijtdehaag  lid  Omwonende gemeente Roosendaal 
4. dhr. A. Kaarsmaker  lid  Omwonende gemeente Bergen op Zoom 
5. ltkol P. Hardenbol  lid  CLSK/DO/C4ISR/HBGZR 
6. mw. C. van Hoek  lid   CLSK/KMSL/HPBVtvsCS 
7. dhr. M. Huijbregts  secr.  Rijksvastgoedbedrijf 
8. dhr. F. Jungbeker  lid  Fokker Techniek bv 
9. ltkol F. van der Linde  lid  CLSK/KMSL/H-OPS 
10. dhr. T. Sanders   lid  Omwonende gemeente Woensdrecht 
11. dhr. L. Arends     Regio West Brabant 
12. dhr. W. de Jong    BN De Stem 
13. mw. D. da Cruz – Blaha lid  Provincie Zeeland 

Afwezig: 
 

1. dhr. H.P. Verroen  lid  Gemeente Bergen op Zoom   
2. n.n.b.    lid  Gemeente Roosendaal 
3. dhr. G. van Tichelt  lid  Gemeente Essen (B) 
4. dhr. P. de Smedt  lid  Omwonenden gemeente Essen (B) 
5. dhr. C. Krooshof  lid  Min. I&M, Directie Luchthavens 
6. dhr. T. Liebregts  lid  Min. I&M, ILT  

 
 
Agenda 
 
 
 

1. Opening en mededelingen 
2. Mededelingen commandant Vliegbasis     
3. Ingekomen / Uitgaande stukken 
4. Verslag vorige vergadering     - ter vaststelling 
5. Klachtenrapportage      - ter bespreking 
6. Vervolg Ke naar Lden      - ter bespreking 
7. Begroting 2023       - ter vaststelling 
8. Vergaderschema 2023      - ter vaststelling 
9. Wat verder ter tafel komt    
10. Rondvraag        
11. Sluiting     
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1. Opening en mededelingen      - ter kennisneming 
 

De voorzitter opent de vergadering.  
 
Berichten van verhindering: 
De heer Kools, de heer Mol en mevrouw Waarheid. Mevrouw kolonel Teunissen-Van de Kamp wordt 
vervangen door overste F. van der Linde. De heer Vervoorn wordt vervangen door de heer 
Jungbeker. Mevrouw Da Cruz-Blaha zal online aanhaken. 
 
Mededeling vanuit het secretariaat: 
Vanwege de gemeentelijke verkiezingen, personeelswisseling defensie en verwachte wisseling  
omwonenden/ vertegenwoordiging zal de secretaris een mailing versturen met het verzoek de 
bekende gegevens te actualiseren.  
 
2. Mededelingen commandant vliegbasis 
De heer Van der Linde geeft aan dat kolonel Meeuwsen een nieuwe functie heeft en dat de 
nieuwe commandant mevrouw kolonel Teunissen - Van de Kamp er helaas niet kon bij zijn. Vanaf 
volgende vergadering zal zij wel aanwezig zijn.  
De heer van der Linde geeft aan dat de baanrenovatie is afgerond.  
Het Defensie Helikopter Commando heeft het afgelopen winterseizoen een aantal avonden op 
Woensdrecht gevlogen. Dit is onlangs geëvalueerd en alles afwegende heeft het DHC ervoor 
gekozen om het komende seizoen, vanwege operationele en logistieke redenen, geen gebruik te 
maken van nachtvliegen op Woensdrecht.  
Er loopt een aanbesteding voor de vervanging van het lesvliegtuig de PC 7, welke nog tot 2026 
technisch kan worden gebruikt. Er wordt gekeken naar de bruikbaarheid, duurzaamheid en 
mogelijk combinatie met simulatie. In 2026 worden nieuwe vliegtuigen verwacht.  
Onlangs is er een programmavoorstel inclusief budget geaccordeerd voor de revitalisering van het 
vastgoed op de vliegbasis. De relatief verouderde infra is de reden dat Woensdrecht als een van 
de eerste defensieobjecten gerevitaliseerd wordt. De nieuw te bouwen infra dient vanwege 
duurzaamheidseisen in ieder geval bijna energieneutraal gerealiseerd te worden. De heer Van der 
Linde doet de suggestie om volgende COVM-vergadering een toelichting te geven op het 
structuurplan dat voor de revitalisering is opgesteld. De vergadering stemt hiermee in. 
Defensiebreed is er een opgave om 15 % te besparen op energie. De komende winter dient er 
dus 15 % te worden bespaard op energiegebruik. Daarvoor worden ketels opnieuw ingeregeld, 
worden stookuren aangepast en temperatuur verlaagd en worden mensen aangesproken op 
gedrag. Intern is er al een ronde geweest en dit heeft geleid tot een energiebesparing van 10%. 
  
3. Ingekomen / uitgaande stukken     - ter kennisneming 
- Kwartaalrapportages Q 2 / 3 / 4 2021 
- Presentatie van KE naar Lden 

  
Alle ingekomen stukken komen later terug op de agenda. 

 
4. Verslag vorige vergadering      - ter vaststelling 
In de klachtenrapportages staat Wauwse plantage en dat moet zijn Wouwse Plantage. Dit nog 
steeds niet verwerkt. 
De vergadering vraagt of er in navolging van andere vliegbasis een geluidsmeetnet aangebracht 
kan worden. De heer Hardenbol geeft aan dat daarvoor van belang is dat dan ook met omgeving 
wordt gekeken op welke plekken het geluidsmeetnet het beste aangelegd kan worden. Mogelijk 
kan dit meelopen met het Luchthavenbesluit om de daaruit volgende contour te gebruiken voor 
het meetnet. De COVM vergadering besluit om een brief te sturen aan de staatssecretaris 
hierover. Mevrouw Waarheid heeft gevraagd om een rectificatie gevraagd voor de ILS. Geen ILS 
benaderingen, maar RNP nadering en bedoeld speciaal voor het burgermedegebruik. 

 
5. Klachtenoverzichten        - ter bespreking 

De heer Adriaansen ziet dat er voor de kwartaalrapportage een andere aanpak is gekozen met 
kwartaalrapportages in plaats van maandelijkse klachtenoverzichten. Hij maakt zich wel zorgen 
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over de duiding van deze cijfers. De heer Hardenbol geeft aan dat er gelet op de frequentie het 
begrijpelijk is dat er behoefte is aan meer duiding. De vergadering besluit om de heer Kaarsmaker 
en Adriaansen met de heer Helmhout gezamenlijk te laten kijken naar de rapportage en de wijze 
waarop hier meer duiding aan gegeven kan worden. De heer Helmhout zal hiervoor contact met 
hen opnemen. 

 
6. Vervolg Ke naar Lden       - ter bespreking 

 
De heer Kaarsmaker geeft aan dat deze tijdens de presentatie van de heer Kwast heeft begrepen 
dat de actualisering van de Mer van Woensdrecht wacht op de uitspraak van de Raad van State 
en dat er pas daarna verder gegaan kan worden met het Luchthavenbesluit. De heer Van der 
Linde en Huijbregts leggen uit dat de herstelvergunning nog onder de rechter is en pas als deze 
onherroepelijk er duidelijkheid is over de nulsituatie of referentiesituatie op de vliegbasis. Deze is 
nodig als input voor de Mer en Luchthavenbesluit.   
 
7. Begroting 2023 

 
De begroting wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 
8 vergaderdata 2023 

Voor 2023 zijn 6 april en 12 oktober vastgesteld als definitieve vergaderdata. 
 
9. Wat verder ter tafel komt / Rondvraag 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 
 

10. Sluiting 
 
De vergadering wordt door de voorzitter gesloten.  
 
De volgende vergadering is op 6 april 2023 om 16.30 uur in het gemeentehuis van de gemeente 
Woensdrecht.  


